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Nagroda Marszałka
Marszałek województwa mazowie-

ckiego uhonorował gminę i miasto
Przysucha pucharem i dyplomem
uznania za odniesione zwycięstwo
w Mazowieckim Sportowym Turnieju
Miast i Gmin 2008. Przysucha zajęła
I miejsce wśród miejscowości od 7,5
do 15 tysięcy mieszkańców. Nagrodę

odebrał burmistrz gminy i miasta
Tadeusz Tomasik podczas Konwentu
Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów
14 stycznia w Grodzisku Mazowiec-
kim.

Mazowiecki Sportowy Turniej
Miast i Gmin rozgrywał się po raz 14

w ubiegłym roku na terenie całego
kraju, a honorowy patronat sprawo-
wał nad nim Marszałek Województ-
wa Mazowieckiego Adam Struzik.
Organizatorem była Krajowa Federa-
cja Sportu dla Wszystkich na zlecenie
Ministerstwa Sportu i Turystyki.

Przypomnijmy, że celem tej najwięk-

szej w Polsce i jednej z większych na
świecie imprezy sportu powszechne-
go jest aktywizacja ruchowa jak naj-
liczniejszej grupy mieszkańców. In-
auguracja XIV Sportowego Turnieju
Miast i Gmin odbyła się na stadionie
Akademii Wychowania Fizycznego
im. Józefa Piłsudskiego w Warsza-

wie. W uroczystości uczestniczyli
m.in. przedstawiciele Ministerstwa
Sportu i Turystyki, Polskiego Komite-
tu Olimpijskiego i Krajowej Federacji
Sportu dla Wszystkich. Impreza przy-
gotowana została zgodnie z ceremo-
niałem olimpijskim. Odbyła się defi-

lada poszczególnych ekip. Przed try-
buną honorową przemaszerowali nie
tylko uczestnicy igrzysk, ale też po-
czet z flagą olimpijską. Na stadion
wbiegła sztafeta olimpijska, która do-
konała uroczystego zapalenia znicza.
Odbyło się również ślubowanie olim-

pijskie zawodników i sędziów. W na-

szym województwie turniej organizo-

wany jest przez Mazowieckie Towa-

rzystwo Krzewienia Kultury Fizycz-

nej. Z terenu Mazowsza uczestniczyły

w XIV Sportowym Turnieju Miast

i Gmin: Radom, Warszawa-Bielany,

Siedlce, Ciechanów, Otwock, Przysu-

cha, Żyrardów, Kozienice, Grójec,

Tarczyn, Jastrząb, Sierpc, Szczuto-

wo, Kałuszyn, Puszcza Mariańska,

Brochów. W swojej kategorii gmina

i miasto Przysucha zajęła I miejsce.

Burmistrz Tadeusz Tomasik (z lewej) i wręczający nagrodę Marszałek
Województwa Mazowieckiego Adam Struzik

Jak minął 2008 rok? Jak zaczął się rok 2009?
Rozmawiamy z Tadeuszem Tomasikiem, burmistrzem gminy i miasta Przysucha

Panie burmistrzu, jaki był dla pa-
na i Przysuchy miniony rok?

- Pomyślny. Budżet ubiegłego ro-
ku zrealizowaliśmy z nawiązką, bo

wykonaliśmy więcej zadań, niż pla-
nowaliśmy. A to dzięki wypracowa-
nej nadwyżce budżetowej w 2007
roku i dlatego, że w ciągu roku poja-

wiły się nowe pozycje dochodowe.
Za sukces można uznać, że złożyliś-
my pięć projektów unijnych, spraw-
dzonych już pod względem formal-

nym, które mają szansę na realizację.
Proszę przypomnieć czego dotyczą

te projekty?

- Jeden, wartości 10,5 mln zł doty-
czy utworzenia w Przysusze strefy
gospodarczej. Projekt utworzenia
w mieście strefy gospodarczej to du-

że przedsięwzięcie, obejmujące mo-
dernizację targowiska miejskiego.
Zakres prac przewiduje budowę ka-
nalizacji deszczowej, utwardzenie te-

renu, przebudowę linii energetycznej
wraz z budową oświetlenia, powsta-
nie profesjonalnych hal handlowych
i wydzielenie miejsc na handel na

wolnym powietrzu. Mam podstawy
do tego, aby sądzić, iż nasz wniosek
zostanie zaakceptowany. Projekt jest

dobrze przygotowany, a wniosek zło-
żyliśmy jako jedni z pierwszych.

Dwa kolejne wnioski dotyczą bu-
dowy dróg na terenie gminy. Jeden

drogi łączącej miejscowości Beźnik -
Dębiny - Krajów - Wistka, a drugi
budowy układu ulic lokalnych, łą-
czących Skrzyńsko z Przysuchą. Łą-

czna wartość obu inwestycji drogo-
wych to ponad 7 mln zł.

Następny wniosek jest z zakresu

ochrony środowiska i dotyczy lik-

widacji wysypiska śmieci w Woli
Więcierzowej. To bomba ekologicz-

na, której musimy się pozbyć, a na
likwidację nieczynnego wysypiska

potrzeba około 1,5 mln zł. Kolejny

wniosek dotyczy budowy kanalizacji
w Lipnie i odcinka między Skrzyńs-

kiem i Janikowem, na łączną kwotę

ponad 3 mln zł.
W ubiegłym roku pojawiły się no-

we przedsięwzięcia dotyczące zagos-

podarowania przestrzennego…
- Zatwierdziliśmy dwa miejscowe

plany zagospodarowania przestrzen-
nego. Jeden dotyczy obszaru między

ulicami Skowyry, Targową, Czer-

mińskiego i Sikorskiego. Teren ten
został przeznaczony pod budownict-

wo jednorodzinne. Chcielibyśmy,

aby działki pod to budownictwo były
w ciągłej sprzedaży. Drugi z planów

miejscowego zagospodarowania od-

nosi się do terenów między ulicami

Skowyry, Sikorskiego, Czermińskie-
go i Świętokrzyską, a jego przezna-

czenie to sport i rekreacja. Tam za-
mierzamy wybudować kompleks bo-

isk „Orlik”.

Z zadań wykonanych w 2008 roku
wynika, że gmina pomaga organiza-

cjom pozarządowym…

- Zawsze chętnie wspieraliśmy,
i tak było też w ubiegłym roku,

organizacje pozarządowe. Naszą po-

moc uzyskały między innymi Klub
Sportowy Oskar, Stowarzyszenie

Opoka, chór Canto, Młodzieżowa
Orkiestra Dęta czy jednostki Ochot-

niczej Straży Pożarnej. Ponadto jako

samorząd byliśmy organizatorami,
bądź współorganizatorami wielu im-

prez kulturalnych. Obchody Dni

Przysuchy, 49 Dni Kolbergowskie,
mistrzostwa Polski w siatkówce pla-

żowej młodzików, Bieg Hubalczy-

ków czy ostatnio współuczestnictwo

w organizacji I Memoriału im. Kazi-
mierza Górskiego, to tylko niektóre
z nich.

Modernizacja drogi krajowej nr
12 i wojewódzkiej nr 727 to dla
Przysuchy ważna decyzja.

- Tak, i choć modernizacja tych
dróg nie leży w naszych kompetenc-
jach, to robiliśmy wszystko, aby
stworzyć dogodne warunki dla szyb-
kiej realizacji tego przedsięwzięcia.
Dziś „12” jest na całym obszarze
gminy Przysucha z wyjątkiem miasta
zmodernizowana. Podobnie droga
wojewódzka nr 727 zmodernizowana
na odcinku Przysucha - Młyny -
Skrzyńsko.

W tym wydaniu Informatora
Przysuchy publikowany jest szcze-
gółowy wykaz zrealizowanych
w 2008 roku inwestycji i przeprowa-
dzonych remontów.

Możemy zachęcić wszystkich za-
interesowanych do spojrzenia w ta-
bele?

- Oczywiście, bo dane w nich za-
warte, choć dotyczą minionego roku,
to pozwalają bardzo optymistycznie
spojrzeć na plany tegoroczne.

Dziękujemy za rozmowę.

Orkiestra Jurka
Owsiaka zagrała

w Przysusze
20.642,86 złotych zebrano pod-

czas Wielkiej Orkiestry Świątecznej

Pomocy, grającej w Przysusze 11

stycznia. Na ulice miasta wyszło 96

wolontariuszy. Natomiast w sali wi-

dowiskowej Domu Kultury bawiono

się przy dźwiękach muzyki i licyto-

wano orkiestrowe gadżety.

W tym roku Wielka Orkiestra

Świątecznej Pomocy zagrała po raz

siedemnasty. Tym razem zbierano
pieniądze na wczesne wykrywanie

chorób nowotworowych u dzieci. Na
terenie Przysuchy pieniądze zbierało

96 wolontariuszy wyposażonych
w identyfikatory i puszki. W Domu

Kultury koncertowały zespoły woka-
lno-muzyczne Wojak, Remont i The

Road, odbył się pokaz wschodnich
sztuk walk w wykonaniu sekcji Hwa-

rang z Przysuchy. Podczas koncertu
licytowano koszulki, kubki, czapki

i szaliki, a także tort wykonany przez
jedną z wolontariuszek. Najwyższą

cenę osiągnęła koszulka wylicytowa-
na za 200 zł, natomiast za tort otrzy-

mano 60 zł. Rekordową kwotę uzbie-

rała Dominika Kwiecień. W jej pusz-
ce znalazło się 930,14 zł. Łącznie

przysuszanie przekazali na rzecz Or-
kiestry ponad 21 tysięcy zł. O godzi-

nie 20 wszyscy spotkali się przed
Domem Kultury - siedzibą sztabu

WOŚP, gdzie tradycyjnie odbył się
pokaz sztucznych ogni. Wspólnie za-

palono światełko do nieba.
Sztab WOŚP w Przysusze dzięku-

je burmistrzowi gminy i miasta za
sfinansowanie światełka do nieba

oraz dyrektorowi i pracownikom Do-
mu Kultury za wszechstronną pomoc

w organizacji finału WOŚP. (Patrz
też strony 6-7)

❑
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Woda na Gwiazdkę
Mieszkańcy Smogorzowa już od

świąt Bożego Narodzenia korzysta-

ją z wody płynącej z nowego ujęcia.

- Nowe ujęcie wody w Smogorzo-

wie to gwiazdkowy prezent władz

gminy - mówi Krzysztof Sasal, pre-

zes Przedsiębiorstwa Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej

w Przysusze.

Zła jakość wody, z której dotych-

czas korzystali mieszkańcy Smogo-

rzowa to już historia. W ubiegłym

roku, w przeddzień świąt Bożego

Narodzenia do domostw w Smogo-

rzowie popłynęła woda z nowego

ujęcia. Przysuskie Przedsiębiorstwo

Gospodarki Komunalnej i Mieszka-

niowej wykonało prawie 5 tysięcy

metrów bieżących wodociągu, łą-

cząc w ten sposób Przysuchę ze

Smogorzowem. - Dostarczamy wo-

dę dobrej jakości wprost ze studni

głębinowej znajdującej się w Przy-

susze - mówi prezes PGKiM Krzy-

sztof Sasal. - Inwestycja była moż-

liwa do zrealizowania dzięki środ-

kom finansowym otrzymanym od

gminy i miasta Przysucha. Władze

samorządowe zdecydowały o doka-

pitalizowaniu Spółki kwotą 350 tys.

zł, którą przeznaczyliśmy właśnie

na pokrycie kosztów wykonania tej

nitki wodociągu. Skoro gmina dała

pieniądze, to i my się postaraliśmy,

wodociąg został wykonany w nie-

spełna 17 dni - dodaje Krzysztof

Sasal, wyrażając jednocześnie na-

dzieję, że od tej pory nikt z rejonu

Smogorzowa, Pomykowa czy Za-

wady nie będzie już narzekał na złą

jakość wody. Problemy z wodą ma-

ją szansę skończyć się na dobre dla

około 500 gospodarstw domowych.

Drugim, niezwykle ważnym ele-

mentem tej inwestycji jest fakt, że

nową nitką wodociągu można zasi-

lać w wodę dobrej jakości zakłady

przemysłowe, stację paliw i budy-

nek mieszkalny w Skrzyńsku. - Pro-

wadzimy rozmowy z zainteresowa-

nymi zakładami przemysłowymi

w sprawie wykonania przyłączy do

nowego wodociągu - informuje

Krzysztof Sasal. Ocenia jednocześ-

nie, że decyzją o przekazaniu

PGKiM pieniędzy na budowę wo-

dociągu władze gminy i miasta

Przysucha wyszły naprzeciw po-

trzebom mieszkańców i miejsco-

wych zakładów pracy.

Krzysztof Sasal, prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej
i Mieszkaniowej rezentuje nowoczesne urządzenia w budynku
ujęcia wody w Smogorzowie.

Przysuski powiat ma 10 lat

Uroczystą mszą celebrowaną

przez ks. biskupa Zygmunta Zimo-

wskiego i noworocznym koncertem

kolęd w wykonaniu Eleni Starostwo

Powiatowe w Przysusze

uczciło jubileusz 10-lecia ist-

nienia struktur powiatowych.

Przypomniano sukcesy i po-

rażki minionego dziesięciole-

cia. Do hali sportowej na uro-

czystość jubileuszową przy-

było wielu gości, wśród nich par-

lamentarzyści i przedstawiciele sa-

morządów gmin powiatu przysuskie-

go. Niemal w komplecie przybyli też

radni pierwszej kadencji Rady Po-

wiatu, która 10 lat temu tworzyła

podwaliny dzisiejszych struktur po-

wiatowych. Wielu z nich do dziś

pracuje w radzie bądź w miejsco-

wych instytucjach, służąc nadal loka-

lnej społeczności.

Radni powiatu przysuskiego pierwszej kadencji
Od lewej: Tadeusz Tomasik, Mieczysław Wrzesień, Stani-
sław Pańczak, Ryszard Drabik, Alina Szeliga, Mirosław Pilip-
czuk - starosta I kadencji, ks. biskup Zygmunt Zimowski,
Stanisław Seta - przewodniczący Rady Powiatu I kadencji,
Danuta Popińska, Stefan Kozłowski, Andrzej Majchrzak, Jan
Siudek, Grzegorz Dziekan, ks. dziekan Stanisław Traczyń-
ski, Marek Klimek, Szymon Materek, Franciszek Stępień,
Antoni Kapusta, Radosław Stańczykowski.
Oprócz osób na zdjęciu w skład Rady Powiatu I kadencji
wchodzili: Danuta Dyjas-Walczak, Mieczysław Siemek, Lech
Fidos, Marek Modrzecki, Marian Kmieciak, Paweł Wochniak,
Józef Włodarczyk, Mirosław Blus i Sławomir Szymczyk.

Remont „dwunastki” będzie kontynuowany
Przebudowa dróg krajowych i lo-

kalnych oraz modernizacja linii ko-

lejowej z Warszawy do Radomia to

najważniejsze inwestycje w regio-

nie radomskim, którymi chce się

w tym roku zająć wojewoda mazo-

wiecki. Wicewojewoda Dariusz

Piątek podsumował w Radomiu

ubiegły rok i przedstawił plany na

rok bieżący. Jak poinformował,

w zeszłym roku, w regionie radom-

skim udało się przebudować 50 ki-
lometrów dróg krajowych. Oprócz
„siódemki" modernizowana też jest
trasa krajowa numer 12, na której
roboty będą kontynuowane w tym
roku. - Odnowiona zostanie nawie-
rzchnia między Radomiem a Przy-
suchą. Planujemy również moder-
nizację 4 kilometrów drogi w samej
Przysusze - dodał. Wicewojewoda
Dariusz Piątek przyznał, że podob-
nie jak w przypadku przebudowy

dróg, zależy mu również na szyb-

kiej modernizacji trasy kolejowej

z Radomia do Warszawy. - Moim

zdaniem ta inwestycja ma szansę

być zakończona w pierwotnie za-

kładanym terminie, czyli przed koń-

cem 2012 roku - dodał Dariusz

Piątek.

Dariusz Piątek
wicewojewoda mazowiecki.
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Ciąg dalszy na str 5
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Dokończenie ze str. 4

Brakuje tylko hali sportowej

Prawie 300 tys. złotych kosztowa-

ła budowa boiska wielofunkcyjnego

o nawierzchni poliuretanowej w Pub-

licznym Gimnazjum, w Przysusze.

Wykonano ponad 1600 m2 nawierz-

chni poliuretanowej o grubości 13

mm. Nowoczesny kompleks boisk to

duma szkoły.

- Wcześniej szkoła miała do dys-

pozycji jedynie boisko asfaltowe

o powierzchni 40x40 m - mówi

Adam Pałgan, dyrektor PG. - Inwes-

tycja spowodowała, że posiadamy

nowy kompleks boisk do gier ze-

społowych, w tym
do gry w piłkę rę-
czną o pow. 22x44
m i do gry w siat-
kówkę czy koszy-
kówkę o pow.
38x18 m. Jest bie-
żnia lekkoatlety-
czna i skocznia
w dal też o nawie-
rzchni, poliureta-
nowej. Mamy
dzięki temu bar-
dzo dobre warunki
do uprawiania

sportów letnich, a więc takich, które
młodzież szczególnie lubi. Ważne
jest także to, że z zajęć sportowych
mogą korzystać trzy klasy jednocześ-
nie. Planujemy, ale już we własnym
zakresie, wykonać rzutnię do pchnię-
cia kulą i rzutu dyskiem. Muszę pod-
kreślić, że jestem bardzo usatysfakc-
jonowany współpracą z władzami sa-
morządowymi gminy i miasta. Przy-
pomnę, że dwa lata temu za prawie
2 mln zł gmina wykonała generalną
modernizację budynku gimnazjum.
Szkoła zyskała też na wyposażeniu.
Dziś jest to obiekt estetyczny i funk-
cjonalny. Marzy nam się już tylko
hala sportowa - dodaje dyrektor Pał-
gan.

Adam Pałgan, dyrektor
PG w Przysusze.

Grzegorz Jaszczura, dyrektor
PSP nr 1 w Przysusze.

Po starym

wyposażeniu

zostały

tylko drabinki
Modernizacja sali gimnastycznej

w Publicznej Szkole Podstawowej nr

1 w Przysusze to niewątpliwie jedna

z ważniejszych inwestycji wykona-

nych w 2008 roku. Kosztowała pra-

wie 250 tys. złotych i dziś dobrze

służy jej użytkownikom.

- Dla dyrektora szkoły warunki,

w jakich uczy się młodzież są bardzo

ważne - mówi Grzegorz Jaszczura,

dyrektor PSP nr 1. - Tym bardziej

cieszy fakt, że organ prowadzący

szkołę, czyli gmina i miasto Przysu-

cha o obiekt dba. Część budynku

szkoły pamięta jeszcze czasy przed-

wojenne, a przecież tego nie widać.

Wymienione okna, wykonana

w 2007 roku termomodernizacja bu-

dynku podniosły jego walory użyt-

kowe. No i ostatnia z ważnych in-

westycji: modernizacja sali gimnas-

tycznej. Wykonano nową podłogę,

znacznie bezpieczniejszą, bo na lega-

rach, które dobrze amortyzują ewen-

tualne upadki. Podłoga jest odporna

na działania mechaniczne. To pod-

nosi bezpieczeństwo uczniów. Wy-

mieniono drzwi, a sala jest odmalo-

wana, łącznie z sufitem, którego jas-

ny, metaliczny kolor powoduje dobre

pobieranie światła. Jest więc znacz-

nie lepsza widoczność. Sala zyskała

też nowe wyposażenie: kosze z regu-

lowaną wysokością, słupki, siatki,

bramki. Ze starego wyposażenia zo-

stały tylko drabinki. Teraz jest to sala

z prawdziwego zdarzenia - dodaje

dyrektor Jaszczura.
❑
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Pożegnali stary, przywitali Nowy Rok

Członkowie koła Polskiego

Związku Niewidomych w Przysu-

sze spotkali się, by wspólnie pożeg-

nać miniony rok i przywitać nowy.

Spotkanie o charakterze integracyj-

nym poświęcili podsumowaniu

działalności koła.

W kameralnych warunkach,

w pięknie udekorowanej sali, w go-

ścinnej restauracji Dakar, 6 stycznia

członkowie koła Polskiego Związku

Niewidomych zorganizowali spot-

kanie, by jak sami mówią, miło

spędzić czas przy świątecznie przy-

gotowanym stole i dźwiękach ko-

lęd. Dzielili się opłatkiem, składali

sobie życzenia, kolędowali przy

akompaniamencie Ireny Ptak. Czas

umilił im występ zespołu wokalno-

muzycznego pod kierownictwem

Marka Kowalskiego z przysuskiego

Domu Kultury. Rozmawiali o tym,

co udało im się zrobić dla osób

niewidomych i słabowidzących i ja-

kie działania podejmować będą

w roku bieżącym. - Koło PZN

w Przysusze skupia 86 członków

z terenu powiatu przysuskiego,

w tym 45 z gminy i miasta Przysu-

cha - informuje Teresa Wamil, sek-

retarz zarządu koła. - Organizujemy
wycieczki, spotkania, porady dla
naszych członków, pomagamy im
rozliczać roczne sprawozdania po-
datkowe. W ubiegłym roku nasi
członkowie byli w Częstochowie
i w sanktuarium w Gildach. Auto-
kar na ten wyjazd udostępnił nam
bezpłatnie burmistrz Przysuchy.
Zorganizowaliśmy też spotkanie
z okazji Święta Białej Laski, uatrak-
cyjnione występem młodzieży
z PSP 1, prezentującej montaż sło-
wno-muzyczny z okazji 90 rocznicy
odzyskania niepodległości. Nasze-
mu zarządowi przewodniczy Stani-

sław Ambrożek. Mamy swoją sie-
dzibę dzięki pomocy gminy i mias-
ta, dzielimy ją wspólnie ze Związ-
kiem Emerytów i Rencistów w bu-
dynku przy ul. Przemysłowej 5.
Działalność finansujemy ze składek
członkowskich, darowizn darczyń-
ców i 1% podatku przekazywanego
przez osoby fizyczne. Pomoc otrzy-
mujemy też od gminy i miasta Przy-
sucha oraz Powiatowego Centrum
Pomocy Rodzinie. Na ten 1% poda-
tku bardzo liczymy także w tym
roku - dodaje Teresa Wamil. Koło
PZN w Przysusze działa od ponad
50 lat.
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Pomogliśmy policji, przysuskiej lecznicy i strażakom

Komenda po nowemu
Poprawa warunków pracy

przysuskich policjantów to za-

danie, które wspólnie podjęły

samorządy powiatowy i gmin-

ny. Prace trwały etapami. Naj-

pierw do starej części budynku

KPP dobudowano część nową

z wieloma pomieszczeniami,

następnie starą poddano genera-

lnemu remontowi. Dziś trudno

odróżnić nowe od starego. Po-

prawiły się warunki pracy dziel-

nicowych, funkcjonariuszy

służb prewencji, drogówki, na

remoncie zyskało stanowisko

kierowania, a i tzw. „dołek" też

przybrał nowe oblicze. - Za po-

moc finansową samorządom

i za codzienną współpracę staro-

ście Marianowi Niemirskiemu

i burmistrzowi Tadeuszowi To-

masikowi serdecznie dziękuje-

my - powiedział komendant po-

wiatowy policji Wojciech

Brandt podczas uroczystego ot-

warcia siedziby komendy. Re-

mont KPP kosztował blisko 900

tysięcy złotych, z czego po 300

tysięcy złotych przeznaczyły na

ten cel powiat oraz gmina i mia-

sto Przysucha. W KPP pracuje

77 funkcjonariuszy policji,

w tym kilka kobiet oraz kilku-

nastu pracowników cywilnych.

Zmodernizowany budynek
Komendy Powiatowej Policji
w Przysusze.

Nowoczesny sprzęt
od Gminy i Miasta Przysucha

55 tysięcy złotych łącznie

przekazał samorząd gminy

i miasta Przysucha w ubiegłym

roku na zakup sprzętu medycz-

nego do gabinetu okulistyczne-

go w przysuskim szpitalu po-

wiatowym. Dzięki temu, jak

mówi Robert Mazur, dyrektor

szpitala, gabinet okulistyczny

wzbogacił się o nowoczesny

sprzęt medyczny do badania

oczu i diagnostyki chorób oczu. -

Doceniam gest władz gminy

i miasta, bo dzięki tym środkom

finansowym mogliśmy szybciej

wyposażyć gabinet okulistyczny

w niezbędny i najnowocześniej-

szy sprzęt medyczny. Dziś pra-

cujemy nad modernizacją same-

go gabinetu, mając świadomość,

że jego wyposażenie daje moż-

liwość świadczenia usług medy-

cznych na najwyższym pozio-

mie. I jako nieliczna spośród po-

dobnych do naszych lecznic,

szpital w Przysusze posiada

dzięki temu sprzęt do diagnos-

tyki jaskry i monitorowania tej

choroby.

Dyrektor Szpitala Powiatowego w Przysusze Robert Mazur
prezentuje nowy sprzęt medyczny do diagnostyki okulistycznej.

Stanisław Kądziela komendant miejsko-gminny OSP
w Przysusze przed strażnicą w Smogorzowie.

Nowe garaże
przy strażnicach

Dwie strażnice Ochotniczej

Straży Pożarnej, w Skrzyńsku

i Smogorzowie wzbogaciły się

w ubiegłym roku o nowo wybu-

dowane garaże. Ponadto strażni-

ca w Skrzyńsku zyskała nadbu-

dowę i kolorową elewację. Do-

konano też karosacji samochodu

pożarniczego Star 266. - Dzięki

zainteresowaniu władz gminy

i miasta Przysucha i osobiście

burmistrza, jednostki Ochotni-

czych Straży Pożarnych otrzy-

mały spore pieniądze na inwes-

tycje - mówi Stanisław Kądziela

komendant miejsko-gminny

OSP w Przysusze. - Znacznie

poprawiły się w ten sposób wa-

runki lokalowe naszych druhów.

W roku bieżącym chcielibyśmy

w świetlicach istniejących

w strażnicach zatrudnić osoby do

prowadzenia zajęć z młodzieżą.

Świetlice doposaży przysuski

Dom Kultury. Ponadto bardzo

ważną decyzję dla nas - druhów

OSP w grudniu ubiegłego roku

podjęła Rada Gminy i Miasta.

Strażacy otrzymają 7zł⁄godz. za

udział w szkoleniach i 13

zł⁄godz. za udział w akcji pożar-

niczej. To jedna z najwyższych

stawek w naszym rejonie - z sa-

tysfakcją dodaje komendant Ką-

dziela.
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Rozgrywki tenisa stołowego w Zbożennie

V Turniej Piłki Ręcznej
im. Sławomira Januchty

Zacięta walka, niepowtarzalne

emocje i wysoki poziom gry towa-

rzyszyły meczom, rozgrywanym

w ramach IV Turnieju Piłki Ręcz-

nej im. Sławomira Januchty. Star-

towało osiem zespołów w dwóch

kategoriach wiekowych. Przysu-

szanie wywalczyli dwa drugie

miejsca.

16 grudnia ub.r. w hali spor-

towej Publicznej Szkoły Podsta-

wowej nr 1 w Przysusze spotkała

się czołówka piłkarzy ręcznych

w kategoriach wiekowych: roczni-

ki 1997 i 1998, województwa ma-

zowieckiego, by zmierzyć się

w ramach IV Turnieju Piłki Ręcz-

nej im. Sławomira Januchty. Me-

cze rozgrywane były na zasadzie

każdy z każdym w swojej kategorii

wiekowej. Walka była zacięta,

młodzi piłkarze nie jeden raz

w trakcie rozgrywek pokazali pra-

wdziwy sportowy zapał. Wszyst-

kie drużyny prezentowały wysoki

poziom gry. W kategorii wiekowej

rocznik 1997 I miejsce wywalczył

UKS Wilanovia Warszawa, II

UKS Jedynka Przysucha, III SP nr

10 Warszawa, IV PSP nr 2 Szyd-

łowiec. W kategorii wiekowej ro-

cznik 1998 na I miejscu uplasowa-

ła się drużyna MKS Jurand Cie-

chanów, na II UKS Jedynka Przy-

sucha, na III UKS Wilanovia War-

szawa, na IV SP nr 10 Warszawa.

Zawodników zagrzewały do gry

urocze cheerleaderki, w które

wcieliły się uczennice PSP nr

1 w Przysusze. Zwycięskie zespoły

uhonorowano pucharami i dyplo-

mami, natomiast najlepszych za-

wodników pamiątkową statuetką.

Nagrody wręczała żona patrona tu-

rnieju, Janina Januchta.

❑

Nagrodę dla najlepszego zawodnika PSP nr 1, rocznik 1997 z rąk Janiny
Januchty odbiera Michał Karbownik

Zajęcia muzyczne cieszą się dużym zainteresowaniem

Ferie na sportowo,
z muzyką i pędzlem

Bez śniegu, ale w doskonałych wa-
runkach, bo w Domu Kultury,
szkołach i świetlicach trwają gry,
zabawy, sportowe zmagania
i konkursy. Na nudę podczas te-
gorocznych ferii zimowych nie
powinien narzekać nikt.

W ramach ferii, w poniedziałek
19 stycznia w Szkole Podstawowej
nr 2 odbył się turniej tenisa stołowe-

go dla uczniów szkół podstawo-

wych organizowany przez Szkołę
Podstawową nr 2 i Dom Kultury.
T rzy pierwsze miejsca zajęły: Olga

Pietrasik, Maria Tomaszewska,
Aleksandra Sosińska. Natomiast
wśród chłopców: Paweł Jedynak,

Karol Dubaj, Michał Korycki.

W poniedziałek odbyły się rów-
nież zajęcia w klubie plastyka pod
kierunkiem Bożeny Michałek, mło-
dzież pod okiem instruktorki praco-
wała nad martwą naturą.

We wtorek, 20 stycznia w Szkole
Podstawowej nr 1 odbył się turniej
siatkówki uczniów gimnazjum. Po
rozegraniu wszystkich meczów pie-
rwsze miejsce zajęła drużyna Kocu-

rów w składzie: Przemek Włodar-

czyk, Tomek Wolski, Mateusz Maj-
chrzak, Karol Kiljanek, Patryk Wol-
ski, Witek Strózik. Dziewczęta tym

razem nie dopisały. Natomiast
w Domu Kultury odbyły się warsz-
taty muzyczne dla członków zespo-

łów rockowych, zajęcia prowadzili:

gitara basowa Andrzej Dukat, gitara
Mariusz Wiązowski, instrumenty
perkusyjne Dariusz Lubański.

* * *
21 stycznia, w świetlicy wiejskiej

w Zbożennie odbył się turniej fina-
łowy w tenisie stołowym w katego-
rii szkół podstawowych. W świet-
licach wiejskich, nad którymi nad-
zór sprawuje Dom Kultury w Przy-
susze rozegrano eliminacje i wyło-
niono po dwóch najlepszych zawo-

dników do turnieju finałowego, do

którego przystąpiło ostatecznie
ośmiu zawodników, grających każ-
dy z każdym. Po rozegraniu dwu-
dziestu ośmiu spotkań najlepszym
okazał się Bartek Kaczor, który wy-
grał wszystkie mecze, drugie miejs-
ce zajął Dominik Wolski, a trzecie
Kamil Zabroń. Uczestnikom finału
dyrektor Domu Kultury Mirosław
Pilipczuk wręczył dyplomy, a trzej
pierwsi zawodnicy otrzymali
oprócz dyplomów pamiątkowe sta-

tuetki oraz rakietki do tenisa.
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Babciom i dziadkom
na Nowy Rok

Dzieci i pracownicy Samorządo-

wego Przedszkola nr 1 pokazali

w Domu Kultury widowisko na

które zostali zaproszeni rodzice,

babcie i dziadkowie. Miało ono

charakter bardzo uroczysty, ponie-

waż zostało połączone z obchoda-

mi Dnia Babci i Dziadka. Całość

podzielona została na trzy części.

Pierwsza odbyła się w noworocz-

nej scenerii, w trakcie której mali

i duzi artyści, wcielając się w rolę

śnieżynek, krasnali, starego i no-

wego roku, sylwestra, składali goś-

ciom noworoczne życzenia.

W drugiej części widowiska wszy-

scy przedszkolacy całą swoją uwa-

gę skoncentrowali na babciach

i dziadkach - recytowali dla nich

wiersze, śpiewali piosenki, tańczy-

li i składali życzenia. W trzeciej

części przedstawienia dzieci 5- i 6-

letnie odtworzyły na scenie trady-

cyjne jasełka i kolędników. Wy-

stęp przedszkolaków sprawił ra-

dość rodzicom, babciom i dziad-

kom, którzy przybyli na tę uroczy-

stość bardzo licznie. W całość wi-

dowiska wplecione były skecze

i monologi w wykonaniu pracow-

ników przedszkola, które rozbawi-

ły widownię.

Przedszkolaki w trakcie występu

Prace młodzieży oglądano z dużym zainteresowaniem

Plener podsumowany
Otwarciem wystawy prac malarskich w przysuskim Domu
Kultury podsumowano wyniki letniego pleneru młodych adep-
tów sztuki malarskiej.

25-osobowa grupa młodzieży,

uczniów radomskiego Liceum Pla-

stycznego i koła plastycznego

działającego w przysuskim Domu

Kultury podczas wspólnego poby-

tu na letnim plenerze w Toporni

przelała na płótno piękno ziemi

przysuskiej, miejsca urodzin Oska-

ra Kolberga. - Z efektów wspól-

nego pleneru jesteśmy bardzo za-

dowoleni - mówią zgodnie nau-

czyciele: Bożena Michałek, pro-

wadząca koło plastyczne w przy-

suskim Domu Kultury i Jerzy Kut-

kowski z Liceum Plastycznego

w Radomiu. - Poplenerowa wy-

stawa jest na to dowodem. Powsta-

ło wiele pięknych i ciekawych

prac. Młodzież może być z siebie

dumna, a my z niej - dodaje Bożena

Michałek. Uczestnicy pleneru - au-

torzy prac, w komplecie uczestni-

czyli w otwarciu wystawy. Po części

oficjalnej wszyscy chętnie skorzys-

tali z pysznego, słodkiego poczęs-

tunku, przygotowanego przez Dom

Kultury. Dla nich też, jak podkreś-

lali, plener w Toporni był nowym

doświadczeniem i okazją do szli-

fowania warsztatu malarskiego,

a także do nawiązania sympatycz-

nych wzajemnych kontaktów.
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Jedna ze scen spektaklu

Betlejem polskie
Noworoczne przedstawienie

muzyczne „Betlejem polskie” od-

było się w Domu Kultury, w Przy-

susze 25 stycznia. Teatralne opra-

cowanie współczesnych i tradycyj-

nych kolęd Zbigniewa Preisnera

i braci Pospieszalskich według

scenariusza i w reżyserii Marka

Ślufarskiego wzruszało i budziło

wiele refleksji. Mottem przedsta-

wienia były słowa Jerzego Lieber-

ta „Pasterki”: A mały Chrystus

smutny w drzwi patrzy i czeka, by

pośród witających zobaczyć czło-

wieka. Piękna, towarzysząca wy-

konawcom muzyka była zasługą

Marka Kowalskiego i Karola Sion-

ka, natomiast o scenografię zadba-

ła Bożena Michałek. Wśród woka-

listów mogliśmy oklaskiwać Mag-

dalenę Jasińską, Ninę Nowakows-

ką, Małgorzatę Płuciennik, Ewę

Retelewską, Waldemara Reka,

Macieja Retelewskiego i Marka

Ślufarskiego.

❑

Z pamiętnika
narkomanki

Wzruszający i pełen refleksji

spektakl pt. „Z pamiętnika narko-

manki” zaprezentowali 8 stycznia

na scenie przysuskiego Domu Kul-

tury uczniowie klas

trzecich Publicznego

Gimnazjum w Przysu-

sze. Zadedykowali go

i zaprezentowali swo-

im rówieśnikom.

W inscenizacji opo-

wiedzieli historię mło-

dej dziewczyny, która

wciągnięta w wir nało-

gu obserwuje powolną

degradację swojego or-

ganizmu. Widzi, jak

staczają się i umierają

ludzie wokół niej. Wie,

że to, co robi niszczy

ją, ale nie potrafi się

uwolnić od nałogu.-

Mamy nadzieję, że tre-

ści przekazane w trak-

cie spektaklu stały się

dla oglądających go uczniów źród-

łem przemyśleń i być może po-

wstrzymają kogoś przed spróbo-

waniem narkotyków - powiedziała

jedna z opiekunek grupy teatralnej.

W inscenizacji poza słowem wy-

korzystano także inne środki od-

działywania, jak piosenka i obraz.

Gościnnie wystąpił zespół, „Re-

mont”. Spektakl wraz z uczniami

przygotowały: Anna Jedlińska,

Ewa Dubeltowicz, Agnieszka Osu-

chowska i Monika Sobakiewicz.




